
هشدار نسبت به نبود داروهای بیماران پیوند کبد
رئیس تیم پیوند کبد بیمارستان امام خمینی گفت: هنوز هیچ درمان قطعی 

برای جلوگیری و کنترل عارضه کبد چرب در ایران وجود ندارد.
علی جعفریان با بیان اینکه امروزه دارو و تجهیزات پزشــکی، چالش مهمی 
در حوزه پزشکی است، گفت: به دلیل تحریم ها و همچنین از نظر تامین منابع 
مالی مشکلاتی در این زمینه وجود دارد. هر چند وقت، یک یا چند دارو کمیاب 
می شود؛ حتی داروی ایرانی که قبلا در کشور تولید می شد، اکنون به دلیل نبود 
مواد اولیه با مشــکل تولید مواجه شده است.یکی از داروهای مهم و کاربردی 
در بخش پیوند »فیبرینوژن« اســت و متاسفانه از چندین ماه پیش موجودی 
نداشــتیم و این مسئله به قیمت جان بیمار تمام می شود، چون اگر یک بیمار 
کبدی مشکل انعقادی داشته باشد و داروی فیبرینوژن در اختیار نداشته باشیم، 
خطر مرگ خواهد داشــت.وی با تاکید بر اینکــه داروی فیبرینوژن، جایگزین 
مناسب و موثری ندارد، گفت: داروی دیگر بازیلیکسیمب است که در بیماران 
پیوند کبد که نارسایی کلیه دارند کاربرد دارد. در راستای تامین این داروی مهم 
بارها با سازمان دارو و غذا مکاتبه شده، اما متاسفانه هنوز پاسخی دریافت نکرده 
ایم، این در حالی است که  مسئولان این موضوع حیاتی که با جان انسان ها گره 

خورده است را باید مهم قلمداد کنند و در اولویت بگذارند.
رئیس تیم پیوند کبد بیمارستان امام خمینی افزود:  متاسفانه ده سال است 
که نتوانستیم این دارو را در ایران تهیه کنیم و همیشه هم بهانه ای وجود دارد. 
این دارو با فناوری بالا تولید می شــود و شاید تولید داخلی آن در ایران صرفه 
اقتصادی ندارد، چون حجم بالایی در کشــور نیاز نداریم. گاهی اوقات متعاقب 
پیوند کبد به دلیل مصرف داروهای سرکوب کننده سیستم ایمنی، کلیه ها نارسا 
می شــود و کار به دیالیز و حتی مرگ می انجامــد و اگر این دارو قبل از پیوند 
مصرف شــود جلوی مرگ را خواهد گرفت.جعفریان درباره  امکان تهیه دارو از 
کشــورهای همسایه گفت: زمانی که انســان ها، جان عزیزان خود را در خطر 
ببینند، با جان و دل برای درمان او دســت بــه تلاش می زنند و گاهی داروی 
مورد نیاز را از کشورهای همسایه با هزینه گزاف تهیه می کنند، به طور نمونه 
بیماری بوده است که خانواده او توانستند، این دارو را از کشور ترکیه با قیمت 
۶۰ میلیون تومان تهیه کند. در اینجا موضوعی که مطرح می شــود، این است 
که همه ی بیماران از شرایط یکســانی برخوردار نیستند و توانایی مالی کافی 
برای خرید این دارو را از کشــورهای دیگر ندارند، در این شرایط جان بیمار به 
خطر می افتد.  وی خاطرنشان کرد: اگر تجهیزات پزشکی مورد استفاده، خراب 
شــود، الان من نمی دانم می توانیم مجدد تعمیر یــا جایگزین آن را خریداری 
کنیم! یک دستگاه »اکارتور« داریم که برای باز کردن قفسه سینه جهت انجام 
پیوند کاربرد دارد و چندین ســال پیش با قیمت یکصد بیست هزار دلار برای 
بیمارســتان خریداری کردیم. این وسیله تا پنج سال پیش با همین قیمت در 
ایران موجود بود، ولی الان هرچه پیگیر آن هســتیم پیدا نمی شود.رئیس تیم 
پیوند کبد بیمارستان امام خمینی ادامه داد: اگر دستگاه »ام.آر.آی« بیمارستان 
خراب شود با این تعرفه ها و مبالغ دریافتی، امکان تعمیر دشوار و خرید مجدد 
یا جایگزینی مقدور نخواهد بود. این دســتگاه بعد از پنج شش سال استفاده، 
خراب خواهد شد و باید جایگزین شود؛ سوال من این است آیا در هنگام تعیین 
تعرفه ها چنین نکته ای مورد توجه قرار گرفته اســت؟ بی شــک این تعرفه ها 
پوشش نمی دهد. جعفریان درباره صف انتظار پیوند کبد و در پاسخ به این سوال 
که آیــا در این خصوص اولویت بندی وجود دارد؟ گفت: در حال حاضر، زمان 
انتظار برای پیوند کبد ۳ تا ۶ ماه اســت و بیمارانی که شرایط جسمی بدتری 

دارند، در اولویت عمل جراحی پیوند هستند.

برگزاری جشن های »خیلی دخترونه« 
در فرهنگسراهای پایتخت

گروه اجتماعی: ســازمان فرهنگی هنری شــهرداری تهران به مناسب آغاز 
دهه کرامت و گرامیداشــت میلاد حضرت معصومه )س(، جشن های »خیلی 

دخترونه« را در فرهنگسراهای شهر تهران برگزار می کند.
به گــزارش پایگاه خبری تحلیلــی فرهنگ و هنر، دومین جشــن بزرگ 
»خیلی دخترونه« با هدف تکریم دختران نوجوان و تشــکیل باشگاه دختران 
همزمان بــا میلاد حضرت معصومه )س( در ســطح مناطق ۲۲ گانه شــهر 
تهران برگزار می شــود.»خیلی دخترونه« با بهره منــدی از ظرفیت مخاطبان 
نوجوان دختر فرهنگســراها طراحی شده است و برنامه های این جشن توسط 
خود دختران اعضای »بچه های فرهنگســرا« طراحی و با راهبری محتوایی و 
حمایت فرهنگسراها اجرا شــود.دختران نوجوان عضو همه حلقه های هویتی 
از جمله »بچه های فرهنگســرا«، »بچه های رســتا«، »بچــه کتابخون ها« و 
»بچه هــای ایران آینده « میهمانان این جشــن هستند.جشــن های »خیلی 
دخترونه« ۲۰ و ۲۱ اردیبهشــت ماه مصادف بــا روز ولادت حضرت معصومه 
 )س( و آغاز دهه کرامت، در تمامی فرهنگسراهای مناطق ۲۲ گانه شهر تهران 

میزبان دختران نوجوان است.

اختصاص ارز ترجیحی برای واردات تجهیزات 
پزشکی مورد نیاز جانبازان و ایثارگران

مدیرکل حوزه ریاســت، روابط عمومی و امور بین الملل بنیاد شــهید و امور 
ایثارگران گفت: بر اساس مصوبه هیات دولت، ارز ترجیحی برای تامین تجهیزات 

پزشکی، مصرفی و توانبخشی مورد نیاز جانبازان و ایثارگران اختصاص یافت.
دکتر عبــاس زارع نژاد، با بیان اینکه اقدامات ارزشــمندی با حمایت دولت 
سیزدهم و شخص رئیس جمهور و با پیگیری  های مصرانه دکتر قاضی زاده هاشمی 
و همکاری تشکل های ایثارگری در زمینه ارتقاء خدمات به ویژه در بخش سلامت 
به جانبازان انجام شــده اســت، گفت: در مورد تامین دارو، تجهیزات پزشکی و 
لوازم مصرفی، ۲۸ قلم انواع دارو و ۱۶ قلم تجهیزات پزشــکی، مصرفی، ویلچر و 
... مشــمول قانون منع واردات کالاهای خارجی شده بود که بنیاد شهید و امور 
ایثارگران نمی توانســت آنها را وارد کند.وی افزود: در این زمینه کار گســترده 
ای صورت گرفت، جلســات متعددی با وزارت صمت برگزار شــد و تشکل های 
ایثارگــری هم کمک کردند. تعامل بین وزارت صمت، وزارت بهداشــت و بنیاد 
شــهید و امور ایثارگران با محوریت معاونت سلامت شکل گرفت و بعد از حدود 
۱۵ جلســه و پیگیری های متعدد مجوزهای واردات صادر شــد.دکتر زارع نژاد 
گفت: به عنوان مثال اقلامی همچون کیسه ادرار خاصی که برای جانبازان نخاعی 
استفاده می شــود که تولیدکننده انحصاری در این زمینه وجود دارد و در ایران 
نمایندگی ندارد، با آنها مذاکره شــد. به عبارت دیگر کشــورهایی که در منطقه 
مدیترانه شرقی هســتند، شرکت مربوطه در آنجا نمایندگی دارد. از اینرو اواخر 
بهمن ماه هیئتی از آن شــرکت به بنیاد دعوت و از این فرصت اســتفاده شد و 
توانستیم در خصوص تامین ۶۰۰ هزار کیسه ادرار که کمبود شدید آن در ایران 
و کشورهای منطقه وجود داشت، با شرکت مربوطه به تفاهم برسیم و امیدواریم 
تا اواخر خردادماه و اوایل تیرماه این واردات صورت گیرد. البته در این مدت هم 
اجازه ندادیم که جانبازان از این کالا محروم بمانند و به صورت سفارش مسافری 
و خرید از کشــورهای همجوار یا هر طریق ممکــن کم و بیش این کالا تامین، 
خریداری و توزیع شد. وی تصریح  کرد: قبول داریم که در این زمینه کمبودهایی 
وجود دارد چرا که شرکت خارجی که نمایندگی منطقه کشورهای خاورمیانه و 
منطقه مدیترانه شــرقی را دارد، اظهار کرد از دوران کرونا دیگر این محصول را 
تولید نکرده و تولید آن تعطیل شده است. بعد از کرونا این شرکت خارجی خط 
تولید خود را فعال کرده است. همه کشورهایی که مشابه کشور ما افراد معلول، 
آسیب دیده جنگ و قطع نخاعی دارند به این اقلام نیازمند هستند چون جنس 
این کیســه و ملحقات آن، به گونه ای است که در دراز مدت سازگار با بدن افراد 
است.به گزارش »ایثار«، زارع نژاد در ادامه اظهار کرد: البته بعضی از اقلام پزشکی 
که در کشور ما به وفور تولید می شود، برای شرایط موقت است. کسی که معلول، 
قطع نخاعی و جانباز باشد، این اقلام عضوی از بدن آن فرد شده است و از سویی 
شــرایط آن فرد نیز ثابت و دائمی است، اگر این اقلام مصرفی از جنس سازگار 
با بدن و با کیفیت بالای آن شــرکت و یا شرکت های مشابه نباشد ممکن است 
مشکلات عدیده برای کسانی که از این کیسه های ادرار استفاده می کنند به وجود 
بیاورد. تولید این اقلام در ایران و حتی کشورهای حوزه خلیج فارس وجود ندارد 
و تنها در کشورهای اروپایی و امریکایی به صورت محدود تولید می شود چرا که 
بازار محدودی دارد و برای افراد معلول و قطع نخاعی اســتفاده می شود.مدیرکل 
حوزه ریاست، روابط عمومی و امور بین الملل افزود: ما با شرکت های دانش بنیان 
و مجموعه هایی که علاقمند هســتند در این زمینه ها کار کنند، مذاکره کردیم، 
سفارش دادیم و آنها در حال تلاش هستند تا محصولات با کیفیت قابل رقابت با 
مشابه خارجی تولید کنند. تا زمانی که این موضوع به صورت دائمی انجام نشود 

مجبور هستیم این کالاها را وارد کنیم.

سلامت

شهری

ایثارگران

آغاز ثبت نام کلاس اولی ها از امروز 
معاون آمــوزش ابتدایی وزارت آموزش و پرورش با بیان 
اینکــه ثبت نام دانش آموزان پایــه اول ابتدایی از امروز )۱۹ 
اردیبهشــت( آغاز می شود گفت: این دومین سالی است که 
با هدف تسهیلگری کار ثبت نام به صورت الکترونیکی انجام 

می شود.
حمید طریفی در نشست تشــریح ثبت نام دانش آموزان 
پایه اول ابتدایی در سال تحصیلی پیش رو، با بیان اینکه از 
امروز ثبت نام کلاس اولی ها آغاز می شــود گفت: شرط ثبت 

نام، در دست داشتن برگه سنجش سلامت است.
معاون آموزش ابتدایی با بیان اینکه ثبت نام دانش آموزان 
پایه اول از امروز به صورت الکترونیکی آغاز می شــود افزود: 
ثبت نام الکترونیک به معنای ثبت نام قطعی دانش آموز در آن 
مدرسه محسوب نمی شود، بلکه مدیر مدرسه باید شرایط را 
احراز کند.به گزارش ایسنا، وی ادامه داد: قواعد کلی ثبت نام 
در آیین نامــه اجرایی مدارس ذکر شــده و مقررات ثبت نام 
مشخص اســت. موارد خاصی در شرایط ثبت نام وجود دارد 
مانند اینکه والدین شاغل با گرفتن گواهی اشتغال می توانند 
فرزندشان را در مدرسه نزدیک محل کار خود ثبت نام کنند.

بــه گفته معاون آموزش ابتدایی، تیم های نظارت بر ثبت نام 
در مناطق مختلف مستقر می شــوند. طریفی با بیان اینکه 
ثبت نام اتباع براساس دســتورالعمل دیگری انجام می شود 
گفت: شــرایط ثبت نام اتباع به زودی فراهم خواهد شد.وی 
با بیان اینکه اگر خانواده ها بخواهند جابجایی دانش آموزان 
را انجام دهند شــرایط مشخصی دارد افزود: این شرایط در 
سامانه مشــخص اســت و می توانند طبق آن اقدام کنند. 
معاون آمــوزش ابتدایی وزارت آموزش و پــرورش با بیان 
اینکه متولدین دوم مهر ۱۳۹۶ تا اول مهر ۱۳۹۷ می توانند 
ثبت نام پایه اول را انجام دهند گفت: در مناطق شــهری ۸ 
سالگی و در روســتاها تا ۱۰ سالگی ، ثبت نام دانش آموزان 

انجام می شود.
از سوی دیگر، مدیرکل ارزیابی عملکرد و پاسخگویی به 
شکایات وزارت آموزش و پرورش ضمن بیان اینکه ثبت نام 
کلاس اولی ها از امروز آغاز می شــود گفت که این فرآیند تا 

۳۱ مرداد ادامه خواهد داشت. 
ســید مجتبی هاشــمی افزود: جمعیت پایه کشــور در 
حوزه ابتدایی در حال تثبیت اســت و حتی کمتر می شود. 
بنابرایــن ما در حوزه ظرفیت ســازی بــرای ثبت نام هیچ 
مشکلی نداریم.هاشــمی با بیان اینکه امروز ثبت نام کلاس 
اولی ها آغاز می شود ادامه داد: این فرآیند تا ۳۱ مرداد ادامه 
خواهد داشــت. به گزارش ایسنا، وی با بیان اینکه ثبت نام 
الکترونیکی یک امکان برای ارائه خدمات بهتر به خانواده ها 
اســت عنوان کرد: میان پایه ها نیازی بــه مراجعه حضوری 
ندارند. ثبت نام پایه های هفتــم و دهم پس از اعلام نمرات 
دانش آموزان در پایه ششــم و نهم آغاز خواهد شد. هاشمی 
با اشــاره به اینکه شعار ثبت نام امســال ثبت نام مطلوب و 
عدالت محوری است گفت: تمام تلاش خود را انجام خواهیم 

داد تا هیچ دانش آموزی از چرخه تحصیل بازنماند.

ورود ۱۰۰ هزار معلم
به آموزش و پرورش در سال جاری

وزیــر آمــوزش و پرورش با بیــان اینکه امســال چند 
برنامه ویژه برای معلمان خواهیم داشــت، گفت: مهمترین 
آن هــا نهضت اعتــلا و بالندگــی معلمان اســت؛ هم در 
صلاحیت های حرفه ای، هم صلاحیت های اختصاصی و هم 
در صلاحیت های عمومی؛ معلمان در این سال نقطه تمرکز 
برنامه ریــزی وزارت آموزش و پــرورش خواهند بود. در این 
سال حدود ۱۰۰ هزار معلم دیگر به جامعه باشکوه آموزش و 

پرورش خواهند پیوست.
به گزارش ایســنا، رضامراد صحرایی در مراسم تجلیل از 
مقام معلم که در مرکز همایش های نورالرضا )ع( برگزار شد 
با بیان اینکه معلم کسی است که زیرساخت سرافرازی کشور 
به دست او ساخته می شود گفت: کشوری که امروز در دست 
ما است، ساخته و پرداخته دستان معلمان سابق ما هستند.

وی با بیان اینکه معلم کسی است که به تعبیر رهبر معظم 
انقلاب، هویت آینده این کشــور را معماری می کند افزود: 
امروز حدود ۶۰۰ هــزار کلاس درس وجود دارد که لحظه 
بــه لحظه آینده ایران را می ســازد. اینکه این آینده چگونه 
آینده ای است، بستگی به معماری دارد که معلم رقم می زند.
وی با بیان اینکه خوشــحالم که امســال همانند سال 
پیشــین، موضوع گرامیداشــت مقام معلم ویژه برگزار شد 
افزود: امسال همکاران من در انتخاب معلمان نمونه طرحی 
نو داشتند، در سطح مدرسه هیچ رقابت و مسابقه و سایتی 
بازنکردند و گفتنــد خود معلمان بگویند کدام معلم از بین 
خودشان نمونه تر است که ۹۳ هزار معلم معرفی شد و بعد 
در سطح شهرستان ها قریب به ۳ هزار معلم نمونه و در سطح 
اســتانی نیز ۳۲۰ معلم نمونه انتخاب شدند.وزیر آموزش و 
پرورش با بیان اینکه این تعداد توسط گروهی از پیشکسوتان 
تعلیم و تربیت ارزیابی شــدند ادامه داد: در نهایت ۲۰ معلم 
انتخاب شد. خوشــنودم که اعلام کنم برای اولین بار است 
در سطح کشــور معلمان نمونه ما نشان نمونگی خود را از 
رئیس جمهور دریافت کردند. دو روز پس از آن خدمت رهبر 
معظم انقلاب رفتند. همان روز رئیس مجلس و امروز رئیس 
قوه قضاییــه از آن ها تقدیر کردند و موضوع تقدیر و تکریم 
معلمان رفته رفته به یک جریان غالب در کشور تبدیل شد.

آموزش
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رئیس کل ســازمان نظام پزشکی با 
بیان اینکه جایگاه پزشــکان در کشور 
ما ریشه فرهنگی و تاریخی دارد و این 
جایگاه قابل خدشــه دار شدن نخواهد 
بود، گفت: تامین نیروی تخصصی در بازه 
هفت ساله عملی نیست؛ سیاست گذاران 
باید نسبت به سیاســت های تثبیت و 
تشویقی و انگیزه ماندگاری توجه کنند؛ 
افزایش  این صورت سیاســت  در غیر 

ظرفیت راه به جایی نخواهد برد.
دکتر محمد رئیس زاده در چهل و پنجمین 
کنگــره جامعه جراحان ایــران گفت: درباره 
جایگاه پزشــک در ایران باید گفت زمانی که 
از نقش پزشک صحبت می کنیم، منظورمان 
تنها نقش درمانگر در بیمارستان و اتاق عمل 
نیست، بلکه طبیبان حافظان تار و پود سلامت 
مردم و جامعه هســتند. جایگاه پزشکی در 
کشور و سرزمین ما با تار و پود سرزمین مان 

به شکل جدایی ناپذیر تنیده است.
وی بــا تاکید بر لزوم حفظ حرمت جامعه 
پزشکی ادامه داد: جامعه پزشکی در نیم قرن 
اخیر رشد بسیار درخشان و زبان زدی داشته 
اســت و به قول استاد ایرج فاضل این درخت 
تنومند حسودان و دشمنانی هم دارد. حفط 
جایگاه، شان و عظمت جایگاه پزشک نیازمند 
تلاش پیوســته و توجه عمیق همگان است. 
جامعه پزشکی باید متولی حفظ و حراست و 

شان رشته خود باشد.
رئیس زاده همچنین گفت: سیاست گذاران 
و مجریــان نیز باید متوجــه اعمال و رفتار و 
کنش خود با جامعه پزشــکی باشند. با این 
جامعه فرهیخته و وظیفه خطیر آن نمی توان 
کشــتی گرفت و شــوخی کــرد. بعضی از 
شــوخی ها و ندانم کاری ها با جامعه پزشکی 
جدی جدی ســلامت مردم را دســتخوش 
تغییــر خواهد کرد. وی ادامــه داد: اعتقاد و 
اعتماد راســخ مردم به جراحان ایرانی ابدی 
نخواهد بود اگر مدیریت نکنیم. در حال حاضر 
در مخیله هیچ ایرانی وجــود ندارد که برای 
عمل پیچیده قلب و تومــور مغزی و اطفال 
در اروپا یا آمریکا خدمت بهتری می گیرم اما 
این همیشگی نخواهد بود و نیازمند حراست 
و حفاظت اســت. متاسفانه فعالیت عامدانه و 
غیرعامدانه در جهت تخریب جامعه پزشکی 
در جریان است. ایجاد دو قطبی جعلی با هدف 
رو در رو قــرار دادن پزشــک و مردم در کنار 
خلاف عرف عده معدودی از جامعه پرشــکی 

منجربه ایحاد ذهنیت های نادرست شده است. 
وی افزود: جایگاه پزشکان در کشور ما ریشه 
فرهنگی و تاریخــی دارد و این جایگاه قابل 
خدشه دار شــدن نخواهد بود. روند حرکات 
جهانی به ســمت کمبود نیروی تخصص در 
افق ۲۰۳۰دنیا است؛ درکشور ما شاید چالش 
اساســی پیش روی ما نباشد اما زمانی که در 
کشور توسعه یافته کمبود نیرو اتفاق می افتد، 
این جبران از کشــورهای در حال توســعه 
صورت می گیــرد. تامین نیروی تخصصی در 
بازه هفت ساله عملی نیست؛ سیاست گذاران 
باید نسبت به سیاست های تثبیت و تشویقی 
و انگیزه ماندگاری توجه کنند؛ وگرنه سیاست 
افزایش ظرفیت راه به جایــی نخواهد برد و 
تبدیل به کشت فراسرزمینی برای کشورهای 
دیگر خواهد کرد. بنابر اعلام ســازمان نظام 
پزشکی، رئیس زاده ادامه داد: کاهش اقبال به 
رشته های علوم پزشکی در کشور ما و جهان 
و برخی کشــورهای توسعه یافته قابل توجه 
است؛ برخی تخمین ها در سال۲۰۳۰ حکایت 
از این دارد جهان با ۱۸ میلیون کمبود کادر 
درمان مواجه خواهد شــد. در آمریکا کمبود 
بیش از ۳۰۰ هزار متخصص پزشــکی وجود 
خواهد داشــت. در این کشــورها تمایل به 
رشــته های پیچیده به طرز معناداری کاهش 

پیدا کرده است.
رئیس کل ســازمان نظام پزشکی گفت: 

چالــش درون پزشــکی ما ضعیف شــدن 
اخــلاق حرفه ای و اخلاق پزشــکی اســت 
کــه نگرانی بســیار جدی اســت که اخلاق 
حرفه ای در هیاهوی نابسامانی های اقتصادی 
و مدیریتی خودش را نشــان می دهد. وظیفه 
ما و انجمن های علمی این است که نسبت به 
تقویت اخلاق حرفه ای تاکید کنند ما در این 
زمینه سابقه تاریخی درخشان و اساتید بزرگ 
و الگــو داریم. وی با بیــان اینکه در وضعیت 
نابسامانی در اقتصاد ســلامت در رشته های 
مختلف پزشکی مواجه هستیم و این نابسامانی 
در عدالت بین رشــته ای روز به روز تشدید 
می شود که باید مدیریت کنیم. تعارضات بین 
رشته ای در کشور ما به بدترین شکل مدیریت 
می شــود. وزارت بهداشت کمیسیون تعیین 
حدود صلاحیت هــای حرفــه ای را علیرغم 
قانون مجلس شورای اسلامی در سازمان نظام 

پزشکی تعطیل کرده است.
نگرانی از کیفیت آموزش در علوم پایه 

و رزیدنتی
رئیــس زاده افزود: اســاتید اذعــان دارند 
کیفیت آموزش در حوزه علوم پایه و رزیدنتی 
و تخصصی و فوق تخصصی به سمت مطلوب 
حرکت نمی کند. انگیزه دانشجویان و تمرکز 
برای یادگیری دچار روند منفی شــده است. 
دخالــت نابجا در حوزه ســلامت امروز از هر 
زمان دیگری گســیخته شــده و از دســت 

متولی ســلامت یعنی وزارت بهداشت خارج 
شــده اســت. مداخلات غیر مجاز در جامعه 
پزشکی چالش جدی دیگری است. برخی از 
همکاران ما تکنســین پرور هستند از آن سو 
قانون ضعیف و غیر بازدارنده ورود ســونامی 
گونه تکنسین ها را در امر مداخلات غیر مجاز 
تســهیل کرده است؛ ما دو سال است با تمام 
تــوان در مجلس به دنبــال تغییر این قانون 
هســتیم. ورود مداخلات غیــر آکادمیک که 
به اســم طب سنتی رایج شده است و قوانین 
پوشــش بیمه ای درست می کنند مورد تایید 
جامعه پزشــکی نیســت و خطر جدی برای 

سلامت مردم است.
تبلیغ »زیبایی«

در بیش از ۵۰۰۰ سایت
رئیس کل ســازمان نظام پزشکی گفت: 
بیش از ۵ هزار سایت در حوزه زیبایی تبلیغ 
می کنند. قوانین بازدارنده برای برخورد وجود 
ندارد. تعرفه دســتوری مالیــات ندارد. وقتی 
تعرفه ها را با فرسنگ ها فاصله از قیمت واقعی 
تعیین می کنید یعنی مالیات را پیشــاپیش 
گرفتیــد. بعد از آن همین تعرفه را وارد طرح 
پلکان و قاصدک می کنید و بعد مالیات اخذ 
می کنید و چند ماه بعد نیز پرداخت می کنید؛ 
این موضوع در هیچ صنف دیگری وجود ندارد 
و چالش اصلی حتما متوجه ســلامت مردم 

خواهد بود.

اداره کل هواشناســی استان تهران 
از تداوم بارش باران و گاهی رعد و برق 
در استان تا پنجشنبه )۲۰ اردیبهشت( 

خبر داد.
برپایه بررســی نقشــه های پیش یابی و 
واکاوی الگوهای همدیدی ، آســمان استان 
تهران تا روز پنجشــنبه )۲۰ اردیبهشــت( 
قســمتی ابری تا ابری، در بعضی ساعت ها 
بارش باران و وزش باد شــدید، گاهی رگبار 

و رعــد و بــرق و در نقاط مســتعد تگرگ 
پیش بینی می شود. طی این مدت به ویژه در 
نیمه جنوبی و غرب استان وزش باد شدید، 
در پــاره ای نقاط خیزش موقت گرد و خاک 
و گاهــی کاهش دید مورد انتظار اســت. از 
روز جمعه )۲۱ اردیبهشت( آسمان صاف تا 

قسمتی ابری همراه با وزش باد و در ارتفاعات 
افزایش ابر پیش بینی می شود.آسمان تهران 
امروز )۱۹ اردیبهشت ماه( کمی ابری تا نیمه 
ابری و وزش باد، گاهی وزش باد شــدید با 
احتمــال رگبار و رعد و برق با حداقل دمای 
۱۱ و حداکثر دمای ۲۳ درجه ســانتیگراد 

و طی پنجشــنبه )۲۰ اردیبهشت ماه( کمی 
ابری تــا نیمه ابری و وزش بــاد با احتمال 
رگبار و رعــد و برق، گاهــی افزایش باد با 
حداقل دمای ۱۲ و حداکثر دمای ۲۱ درجه 
سانتیگراد پیش بینی می شــود.  همچنین 
ســازمان هواشناسی نسبت به تشدید بارش 
و کاهش محسوس دما در ۱۰ استان و وزش 
باد شــدید و افزایش ارتفاع موج در آب های 

جنوب کشور هشدار داد.

گــروه اجتماعی- ســعید تهرانی: 
رئیس جمعیت هــال احمر برنامه های 
احمر  هفته هال  در  این جمعیت  ویژه 

را تشریح کرد.
پیرحســین کولیونــد، رئیــس جمعیت 
هلال احمر در نشســت خبری که مناسبت 
هفته هلال احمر برگزار شد، اعلام کرد: هر 
روز از این هفته برنامه ویژه با شــعار خاص 

خواهیم داشت.
وی افزود: گفت: امروز همایش بزرگ ملی 
با حضور رئیس مجلس، ســفرا و نمایندگان 
صلیب ســرخ و جوانان هلال احمر خواهیم 
داشت. در حاشــیه این همایش کارگاه های 

آموزشی خواهیم داشت.
وی با بیان اینکه این هفته برج آزادی، پل 
طبیعت و برج آزادی به رنگ هلال احمر در 
خواهد آمد، گفت: پنجشنبه در گلزار شهدا 

حضور خواهیم داشت.
کولیوند گفت: روز جمعه با حضور بانوان 
به عنوان طلایه داران امیــد برنامه امدادی 
و داوطلبانــه داریم و شــنبه هفتــه آینده 
خدمات توانبخشــی با مشارکت داوطلبان و 
مردم خواهیم داشــت. افتتاح ملی، محلی و 
منطقه ای مثل مرکز هوشمندسازی و تحلیل 
داده داریــم و فعالیت های هلال از این محل 

قابل رصد است. 
همچنیــن ۵ مرکز هم در خارج کشــور 

افتتاح خواهد شد.
رئیــس جمعیت هلال احمــر در ادامه با 
اشاره به اقدامات صورت گرفته توسط هلال 
احمــر گفت: با کمک داوطلبــان برای زنان 
سرپرست خانوار آسیب پذیر آموزش جهت 
اشتغال ارائه شده و موفقیت های خوبی برای 
کارآفرینی و توانمندسازی آنها صورت گرفته 

است.
وی اعلام کرد: همچنین ۶۸ هزار کانون 
دانش آمــوزی داریم و ۲۰۰ هــزار طلبه را 
آموزش امدادی داده ایم.کولیوند با اشــاره به 
جایگاه بین المللی هــلال احمر ایران اعلام 
کرد: ایران جزو ۵ کشــور برتر دنیا در میان 
جمعیت هــای ملی و صلیب ســرخ اســت.
کولیوند گفت: در حــوزه امداد و نجات نیز 
اگرچه ما در ســال گذشــته مأموریت های 
بسیاری در داخل و خارج از کشور داشتیم، 
اما ظرفیت انبارهای امدادی را ارتقا دادیم و 

خوشبختانه این اقدام انجام شد.
رئیس جمعیت هلال احمر با اشــاره به 
تأمیــن ناوگان امداد و نجات در کشــور نیز 
گفت: در سال ۱۴۰۰ از ۲۴ بالگرد ما تعداد 
۱۰ فروند فعــال بود، امروز اما ۲۳ بالگرد ما 
فعال است گرچه بازهم به بالگرد نیاز داریم.
وی بیان داشــت: ۳۰۰ دستگاه آمبولانس و 
۶۰۰ دســتگاه خودروی نجات را از گمرک 
ترخیص کردیم که این خودروها به امید خدا 

وارد ناوگان خواهند شد.
همچنیــن ۱۵۰۰ دســتگاه دیگر را هم 
ســفارش خواهیم داد که از آبان تا دی ماه 
آنها را تحویل خواهیم گرفت. رئیس جمعیت 
هلال احمر در رابطه با امدادرسانی به سیل 
زدگان سیســتان و بلوچســتان گفــت: در 
سیل سیســتان و بلوچستان به ۴۸۰ روستا 

امدادرسانی شد. 
برخی از روســتاها در محاصره آب بودند 
اما از طریق بالگرد و قایق به ســیل زدگان 
امدادرســانی شــد و به هر شــکل ممکن 

امدادرسانی صورت گرفت.
وی گفــت: هر نقطه ای نیــز که به علت 
دورافتاده بودن از امدادرســانی محروم شده 
بودند، پس از ارزیابی تمامی اقلام به دســت 

آن ها رسید.
تمام تلاش انجام شــد تــا به همه مردم 
سیل زده کمک رسانی شود. بیشترین پرواز 
برای امدادرســانی به سیل زدگان سیستان 
صورت گرفت و بیماران حاد به مراکز درمانی 
منتقل شــدند تا گره ای از مشــکلات مردم 
سیل زده سیستان و بلوچستان باز شود. باید 
توجه داشت که در برخی نقاط چندین بار به 
مردم سیل زده سیستان و بلوچستان کمک 

رسانی شد.
کولیوند توضیح داد: این در حالی اســت 
که کشــورهای اطراف همزمــان به صورت 
ســخت درگیر سیل بودند و در عادی سازی 
وضعیت برای کمک رســانی به مردم ناتوان 
بودند. این مقام مسؤول در هلال احمر تاکید 
کرد: شهروندان باید به هشدارهای ایمنی در 
خصوص حوادث و سوانح توجه کنند. توجه 
به هشدارها کمک می کند تا میزان خسارات 

کاهش یابد.

رئیس کل سازمان نظام پزشکی مطرح کرد

لزوم توجه سیاست گذاران به ماندگاری پزشکان
نگرانی از ضعیف شدن اخلاق پزشکی در هیاهوی اقتصادی

تداوم بارش باران در تهران تا پنجشنبه

تشریح برنامه های ویژه هفته هلال احمر

شناسایی ۱۶۲ کارواش آلاینده در تهران نیاز روزانه به ۱۵۰۰ اهداکننده خون در تهران 
رئیس اداره پایش اداره کل محیط زیست استان تهران ضمن اشاره به شناسایی 
۱۶۲ کارواش آلاینده در پایتخت طی سال گذشته، »پساب« را مهم ترین مشکل 

زیست محیطی آن ها ذکر کرد.
الهه بیگی افزود: مســتندات و وضعیت  زیســت محیطی  ۲۶۳ مورد کارواش در استان 
تهران در ســامانه جامع محیط زیست ثبت شده اســت. بر اساس آخرین اطلاعات، ۱۶۲ 
مورد کارواش در پایتخت شناســایی و اطلاعات آن ها در این ســامانه ثبت شــده این در 
حالیســت که امکان جابجایی و تعطیلی واحدهای فاقد مجوز خیلی زیاد است.به گزارش 
ایســنا، رئیس اداره پایش اداره کل محیط زیست اســتان تهران اضافه کرد: پیش از این 
واحدهای خدماتی، مشــمول واحدهای آلاینده نمی شدند ولی بر اساس شیوه نامه جدید 
و تصویب نامه هیات وزیران در ۲۷ اســفند سال ۱۴۰۱ همه واحدهای خدماتی در صورت 
آلایندگی مشمول پرداخت عوارض آلایندگی تحت عنوان عوارض سبز می شوند. کارواش ها 
جزو مراکز خدماتی محسوب می شوند و در اولویت کاری محیط زیست تهران قرار دارند. 
وی با بیان اینکه عمده مشــکل زیست محیطی  کارواش ها مربوط به »پساب« آن هاست، 
اظهار کرد: اگر پساب آن ها بدون تصفیه وارد منابع پذیرنده مانند اراضی کشاورزی، چاه ها 
و آب های ســطحی شــود، از نظر ما آلاینده هستند چراکه مواد شوینده استفاده شده در 
کارواش به طور مســتقیم وارد محیط زیست می شود. اگر کارواش ها بسته به حجم پساب 
تولیدی، آن استانداردسازی نکنند و به صورت خام وارد منابع پذیرنده شود، آلودگی خاک 

و منابع آب زیرزمینی را در پی خواهد داشت.

معاون فنی اداره کل انتقال خون اســتان تهران با بیان اینکه در حال حاضر 
بیش از ۱۷۰  مرکز درمانی را تحت پوشــش داریم و بیش از ۳هزار واحد خون 
و فرآورده های خونی در مراکز درمانی به صورت روزانه توزیع می شــود، افزود: 
بنابراین اگر خواهان پاســخگویی به نیاز مراکز درمانی هســتیم، باید تعداد 

مراجعه کنندگان در سطحی قابل قبول باقی بماند.
دکتر امیرمسعود ناظمی با بیان اینکه در حال حاضر میزان ذخایر خون کشور از اهمیت 
فراوانی برخوردار اســت، اظهار کرد: اگرچه میزان ذخایر خون کشور در کانون توجه قرار 

دارد، اما این مولفه در استان تهران اهمیت ویژه ای دارد.
 آمار و ارقام بیانگر این اســت بســیاری از عمل های جراحی کشــور در مراکز درمانی 
پایتخت انجام می شــود و با توجه به نیاز مبرم عمل هــای جراحی به خون، میزان ذخایر 
اســتان تهران به توجه ویژه ای نیاز دارد.به گزارش ایسنا، ناظمی با بیان اینکه نکته مهم و 
اساسی این است که از هر خون اهدا شده ۳ فرآورده خونی تولید می شود، افزود: با توجه 
به اینکه در مجموع ۳هزار واحد خون و فرآورده های خونی در مراکز درمانی استان تهران 
توزیع می شــود، می بایست بیش از  ۱۵۰۰ نفر در طول روز به مراکز اهدای خون مراجعه 
کنند تا بتوان این تعــداد واحد را تامین کرد.وی درباره فرآورده های تولیدی از خون های 
اهدایی نیز به ایســنا گفت: به هنگام هر بار مراجعه برای اهدای خون، می توان ۳ فرآورده 
»گلبول قرمز«، »پلاکت« و »پلاســما«  از یک کیسه خون تولید کرد و محصولات تولید 

شده به مراکز درمانی مختلف ارسال می شوند.

آتش نشانی باید هوشمند شود
مدیرعامل سازمان آتش نشــانی و خدمات ایمنی شهر 
تهران با بیان اینکه ۵۰ درصد کار در آتش نشــانی توسط 
نیروی انسانی انجام می شود، گفت: ۵۰ درصد دیگر را هم 
باید هوشمند کرد تا خدمات ایمنی با کیفیت بهتری انجام 
شود. به گزارش ایسنا، قدرت اله محمدی در سومین رویداد 
استارت آپی محصولات ایمنی و آتش نشانی گفت: امروزه 
در دنیا هوش مصنوعی بسیار پیشرفته شده و در همه امور 
از آن اســتفاده می شود اما ما در ایران از این موضوع عقب 
هستیم که باید جبران شــود.وی افزود: ۵۰ درصد کار ما 
نیروی انســانی اســت اما می توان ۵۰ درصد باقی مانده را 
هوشمند کرد و با استفاده از ابرازهای به روز جان انسان را 
بهتر و بیشــتر نجات داد. در تخصص ما نیز که ثانیه ها نیز 
بسیار اهمیت دارند می توانیم با استفاده از تکنولوژی ها در 

حوادث بهتر عمل کنیم.
محمدی گفت: بــه هر حال حوادث رخ می دهند اما ما 
می توانیم پیشــگیری کنیم، همچنین باید بدانیم که چه 
کاری باید انجام دهیم که کمتر آســیب ببینیم. به عنوان 
مثال در گذشته افراد برای کارهای بانکی ساعت ها و روزها 
انتظار می کشیدند اما با یک طرح درست و سال ها مطالعه، 
امروزه همه ما از منزل بیشتر کارهای بانکی خود را انجام 
می دهیم و دیگر نیاز به مراجعه حضوری و مشکلات ناشی 
از آن نیست.مدیرعامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی 
شــهر تهران ادامه داد: در حوزه آتش نشــانی نیز می توان 
کاری کرد که به جای اینکه آتش با یک ساعت آب پاشی 
خاموش شــود، با ۱۰ دقیقه این کار انجام شود تا هم آب 

کمتر مصرف شود و هم نیروی انسانی کار کمتری کند.

آتشنشانی




